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Protokół posiedzenia Miejskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego w Gliwicach 
w dniu 14 czerwca 2017 

 
Spotkanie odbyło się o 16:00 w CW, filii GCOP przy ulicy Zwycięstwa 1. 
 
Obecni na posiedzeniu:, Krzysztof Czapla, Andrzej Gillner, Aneta Lipiec, Patryk Rempała, 
Urszula Więckowska, Agata Balcer, Jan Pająk, Grzegorz Krysiński 

Nieobecni: Mieszko Adamkiewicz, Dariusz Opoka 

Goście: Marian Dragon 

 

1) Posiedzenia otwarła Przewodnicząca MRDPP Aneta Lipiec. Stwierdzono kworum. 

2) Przyjęto porządek obrad. 

3) Przyjęcie protokołu poprzedniego posiedzenia. 

4) Informacja przewodniczącego dot. okresu między posiedzeniami.  

Aneta Lipiec poinformowała o propozycji, nadesłanej przez Biuro Związku Gmin i 
Powiatów Subregionu Centralnego Województwa Śląskiego, dotyczącej możliwości 
prezentacji przez Biuro działań, na które można pozyskać środki europejskie.  Aneta Lipiec 
zaproponowała by z początkiem lipca zwołać posiedzenie MRDPP, na które zaproszeni 
zostaną przedstawiciele zespołów branżowych i organizacji pozarządowych oraz 
przedstawiciele Związku, którzy zaprezentują  możliwości pozyskania środków 
europejskich. Jan Pająk zasugerował, by na czas wakacji (tj. w lipcu i sierpniu) nie 
zwoływać posiedzeń, ze względu na okres urlopowy.  

W związku z tym postulatem Andrzej Gillner zaproponował, by regulamin MRDPP przyjąć 
w drodze głosowania obiegowego. Wniosek ten poparli obecni na posiedzeniu.  

Jan Pająk zasugerował, by informacje, które chcą przekazać przedstawiciele Biura Związku 
Gmin i Powiatów Subregionu Centralnego Województwa Śląskiego trafiła przede 
wszystkim do organizacji pozarządowych i by przesłać ją drogą elektroniczną. Andrzej 
Gillner odpowiedział, że forma spotkania jest korzystniejsza, bo pozwala na zadanie 
ekspertom bardziej szczegółowych pytań. Ostatecznie przyjęto, że najefektywniejsza 
będzie formuła otwartego spotkania w GCOP w pierwszym tygodniu lipca (zamiast 
posiedzenia MRDPP) oraz rozesłanie mailowo informacji, które przedstawione zostaną na 
spotkaniu, do nieobecnych.  

5) Dyskusja nad treścią regulaminu pracy Rady.  

Patryk Rempała przedstawił swoje propozycje poprawek do treści regulaminu. 
Zasugerował, żeby w paragrafie 2 ust. 1 pkt b na końcu zdania postawić średnik, w 
paragrafie 3 ust. 3 pkt b również postawić średnik. Zapytał również czy paragrafie 4 ust. 6  
można określić termin w jakim o danych sprawach powinni zostać najpóźniej 
powiadomieni członkowie Rady (np. nie później niż 3 dni przed terminem posiedzenia).  
Andrzej Gillner odwołał się do praktyki i poinformował, że w wielu przypadkach ustalony 
termin jest niemożliwy do zachowania, bo zdarza się, że  wiele materiałów trafia do 
członków MRDPP na krótko przed planowanym posiedzeniem.  Wobec takich wyjaśnień 
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Patryk Rempała zrezygnował z postulatu doprecyzowania paragrafu 4 ust. 6.  

6) Uwagi dot. funkcjonowania MRDPP w III kadencji w latach 2017-2020.  

Andrzej Gillner zwrócił uwagę na paragraf 2 ust.2, w którym mowa o tym, że na 
pierwszym posiedzeniu Rady w danym roku kalendarzowym członkowie powinni określić 
tematy, którymi chcą się zając w danym roku kalendarzowym. W związku z początkiem 
kadencji zaproponował określenie tych tematów na trwającym posiedzeniu. Jan Pająk 
przypomniał temat przysiadek, którym MRDPP zajmowała się w poprzedniej kadencji. 
Andrzej Gillner przypomniał, że propozycja ustawienia w mieście przysiadek trafiła do 
Wydziału Architektury.  Aneta Lipiec zaproponowała, żeby MRDPP zajęła się tematem 
komisji konkursowych i ujednolicenia lub uszczegółowienia kryteriów ocen oraz skali, w 
jakiej przyznawane są punkty.  Zwróciła tez uwagę, by zastanowić się jakie kryteria są 
priorytetowe dla zadań i by to przede wszystkim merytoryka zadania była punktowana. 
Grzegorz Krysiński zwrócił uwagę że ujednolicenie punktacji we wszystkich wydziałach 
może być trudne, ze względu na ich odmienną specyfikę. Wniosek Anety Lipiec poparł Jan 
Pająk, a Patryk Rempała zaproponował by zając się tym tematem na wrześniowym 
posiedzeniu. Andrzej Gillner podał przykład Dąbrowy Górniczej, gdzie maksymalnie 
wnioski mogą zdobyć 100 punktów, a poszczególne kryteria są precyzyjne i pozwalają na 
zdobycie od 0 do 2 punktów i zaproponował, by członkowie MRDPP zapoznali się z tym 
rozwiązaniem, a we wrześniu podjęli temat.  

Obecny na posiedzeniu Marian Dragon zaproponował by MRDPP zajęła się kwestią 
przyznania honorowego obywatelstwa Norbertowi Blasze. Dodał, że tą sprawą zajmował 
się Zespół Branżowy ds. Kultury, ale jej nie sfinalizował. Aneta Lipiec wyraziła wątpliwość, 
dotyczącą tego, czy kwestia nadania obywatelstwa leży w kompetencjach MRDPP.  
Zaoferowała, że MRDPP może zaopiniować wniosek przygotowany przez Zespół 
Branżowy. Urszula Więckowska zasugerowała, by skierować taki wniosek do Komisji 
Edukacji Kultury i Sportu, a Jan Pająk zaproponował, by na początek zapytać Zastępcę 
Prezydenta Miasta Gliwice czy w tym temacie zostały podjęte jakieś kroki. Andrzej Gillner 
wyraził wątpliwość, czy honorowe obywatelstwo jest przyznawane osobom zmarłym.   

 

7) Założenia i uwagi do Programu Współpracy na 2018 rok. 

Andrzej Gillner zapytał, czy w kwestii współpracy samorządu z mieszkańcami są obszary, 
które należałoby poprawić.  Patryk Rempała zauważył, że odpowiedzią na to pytanie są 
rozważania dotyczące kryteriów konkursowych, o których mowa była wcześniej. Jan Pająk 
zauważył, że niektóre organizacje nie rozumieją, że kwestie rozliczeń regulują przepisy i 
nie da się ich ominąć. Problemy z rozliczeniami projektów wynikają nie ze zlej woli 
urzędników, a z niedokładności dokumentów dostarczanych przez beneficjentów.  Agata 
Balcer zasugerowała, by zastanowić się, czy wypełniania wniosków i formularzy nie 
dałoby się wesprzeć narzędziem informatycznym, wzorując się na zamówieniach 
publicznych.  Aneta Lipiec przypomniała, że prowadzono już na ten temat rozmowy, 
jednak nie udało się przeforsować wprowadzenia takiego narzędzia.  Patryk Rempała 
zauważył, że z takiego programu korzysta m.in. Rybnik i Toszek. Dodał, że ułatwia on 
eliminowanie podstawowych błędów. Aneta Lipiec zaproponowała, by MRDPP lobbowała 
za wprowadzeniem takiego rozwiązania w 2018 roku. Agata Balcer dodała, że warto 
rozważyć również wprowadzenie aplikacji do rozliczania dotacji i przygotowywania 
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sprawozdań. Aneta Lipiec zasugerowała, że można w tym celu wykorzystać program do 
rozliczania dotacji szkolnej, który można prawdopodobnie dostosować do innych 
rozliczeń.  

Andrzej Gillner przypomniał o zadaniach priorytetowych w Programie Współpracy. 
Zaznaczył, że w przypadku Urzędu Marszałkowskiego na te zadania musi być 
przeznaczonych co najmniej trzydzieści procent środków. Zadał też pytanie czy podobny 
wymóg nie powinien zostać wprowadzony również w przypadku zadań priorytetowych 
Programu Współpracy w Gliwicach. Dodał również, że należałoby zastanowić się nad 
sposobem wyznaczania takich zadań. Obecnie propozycje zadań priorytetowych są 
zgłaszane przez organizacje pozarządowe i wydziały Urzędu Miasta w Gliwicach. 
Ostatecznie ustalane są one w rozmowie z naczelnikami wydziałów. Sekretarz MRDPP 
podał również przykład rozwiązania, jakie stosuje Dąbrowa Górnicza: prezydent miasta 
wystosowuje pismo do organizacji i załącza do niego tabelę (zawierającą pytania co 
organizacje chcą zrobić, dla kogo, kiedy, jakie są szacunkowe koszty takich zadań). 
Wypełnione tabele wpływają do urzędu, a wnioski te podlegają ocenie zbliżonej do oceny 
wniosków w budżecie obywatelskim.  Ostatecznie w Dąbrowie Górniczej takich zadań 
priorytetowych jest zazwyczaj kilkanaście. Dla porównania w Gliwicach są to trzy zadania 
priorytetowe. Andrzej Gillner zaproponował, żeby zadania priorytetowe w naszym 
mieście były formułowane na podstawie szerszej dyskusji. Agata Balcer zwróciła uwagę, 
że z jednej strony trzeba by wziąć pod uwagę pomysły na działania, które posiadają 
organizacje, a z drugiej potrzeby mieszkańców. Aneta Lipiec dodała, że w Gliwicach 
zadania priorytetowe w zasadzie odpowiadają potrzebom mieszkańców i oczekiwaniom 
wydziałów, które koordynują ustalanie tych zadań. Jako istotny problem wskazała 
natomiast fakt, że zadania priorytetowe nie mają dodatkowej punktacji, ani 
zagwarantowanej puli pieniędzy na ich realizację. Andrzej Gillner zapytał członków 
MRDPP czy chcieliby jakoś odnieść się do tematu zadań priorytetowych i podjąć próbę 
zmiany obecnego systemu. Aneta Lipiec przyznała, że zmiana jest potrzebna i podała 
przykład organizowania ogrzewalni dla bezdomnych, na którą przeznaczone są małe 
środki i brakuje chętnych do realizacji tego zadania. Andrzej Gillner zaproponował 
sformułowanie wniosku o zabezpieczenie pewnej kwoty na ten cel, ale zaznaczył, że 
organizacja, która dotychczas się tym zajmowała, powinna podać wycenę tego zadania. 
Jan Pająk zasugerował by na początek skierować zapytanie do prezydenta, które pozwoli 
zorientować się czy miasto planuje jakieś działania związane z zadaniami priorytetowymi, 
a w kolejnym etapie przedstawić swoje propozycje.  Urszula Więckowska zauważyła, że o 
realizację zadań priorytetowych aplikuje stała liczba stowarzyszeń, z podobną ofertą. To 
nie wpływa na ich rozwój i nie aktywizuje pozostałych stowarzyszeń. Aneta Lipiec wyraziła 
opinię, że często lepiej powierzyć zadanie organizacji pozarządowej niż przedsiębiorcy, bo 
organizacje nie są nastawione na maksymalizację zysków. Agata Balcer podzieliła się 
swoim wrażaniem, że cele w zadaniach priorytetowych od lat się nie zamieniają, a 
przecież zmieniają się potrzeby mieszkańców. W tym kontekście rozważono również 
kwestię ilości i dostępności miejsc w przedszkolach. Ustalono, że kwestia zachęcenia 
organizacji pozarządowych do organizowania opieki nad małymi dziećmi jest tematem, 
którym warto zając się na kolejnych posiedzeniach MRDPP.  
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8) Sprawy bieżące.  

Andrzej Gillner poinformował, że ósmego i dziewiątego września odbędzie się 
Ogólnopolskie Forum Inicjatyw Pozarządowych na Uniwersytecie Warszawskim. Wyjaśnił, 
że to wydarzenie odbywa się raz na 3 lata, składa się z wykładów, seminariów i dyskusji 
przedstawicieli trzeciego sektora. Zaproponował, by rozpatrzyć udział w Forum Inicjatyw 
jako formę szkolenia dla organizacji pozarządowych i pracowników samorządu.  
Przykładem takiego podejścia są działania innych samorządów, które oferują 
organizacjom zorganizowane wyjazdy na to wydarzenie. Takie rozwiązanie spotkało się z 
aprobatą członków MRDPP. Aneta Lipiec zaprosiła również do uczestnictwa w FEST- 
Festiwalu Organizacji Pozarządowych, który odbędzie się 22 września w Gliwicach w 
Parku Chopina i na skwerze pomiędzy ul. Fredry a ul. Duboisa.  Swój udział tej imprezie 
potwierdziło już dziesięć organizacji, a zapisy wciąż są otwarte.  
Kolejne posiedzenie MRDPP wstępnie zaplanowano na szóstego września o godz. 15:00. 
O kolejnym posiedzeniu członkowie Rady zostaną jeszcze poinformowania mailowo.  

9) Wolne wnioski. 
Członkowie nie zgłosili wolnych wniosków.  
 

10) Zamknięcie posiedzenia.  
 

Protokołowała: Katarzyna Kowińska 
Załączniki: Lista obecności 

  


